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عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس: 

برخی از وزرا و مقامات گزارشات غلط به دولت می دهند

کاهش سرعت اینترنت؛ توهم یا واقعیت؟

تجربه کاربران متفاوت از گفته
 مسئولان است!

ســرویس سیاسی-  کاهش ســرعت اینترنت 
در ایران مســئله تازه ای نیست و حتی در دولت های 
گذشــته هم با این موضوع روبــه رو بودیم اما این امر 
زمانی بیشــتر مــورد توجه قرار گرفت کــه از اواخر 
شــهریورماه جاری، دسترسی به دو پلت فرم خارجی 
طبق دســتور مراجع ذی صلاح با محدودیت روبه رو 
شــد. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، همان موقع 
درباره علت کاهش سرعت اینترنت و پهنای باند گفته 
بــود، پهنای باند کاهش پیدا نکرده و این موضوع را به 
صورت مستمر رصد می کنند. وی همچنین تأکید کرده 
بود به خاطر مسائل امنیتی و برخی از بحث ها، ممکن 
است گاهی محدودیت هایی توسط دستگاه های امنیتی 
تصمیم گیری و اعمال شود، ولی در کل ما هیچ کاهش 
پهنای باندی نداشــته ایم و پهنای باند مورد نیاز کشور 
را به صورت روتین تامین می کنیم. بعد از این جریان، 
گزارش های غیررســمی از قطع اینترنت بین الملل در 
برخــی مناطق و در بعضی از ســاعات و به دنبال آن 
اخباری از آســیب های کســب و کارهای اینترنتی و 
شرکت های دانش بنیان و غیره پس از این محدودیت ها 
به منتشر شد. اما به اعتقاد کارشناسان، مشکلات اخیر 
اینترنت )بازه زمانی یک هفته تا ۱۰ روز گذشــته( در 
کشــور نمی تواند به ماجرای اتفاقات بعد از ناآرامی ها 
ارتباطی داشــته باشد زیرا تقریبا بیش از دو هفته است 
شرایط عمومی کشور آرام شده و اتفاق خاصی مشاهده 
نمی شود. با وجود این، طی هفته گذشته کاربران، بویژه 
دانش آموزان و دانشجویان که کلاس هایشان به دلیل 
تعطیلی های ناشی از آلودگی هوا، به صورت مجازی 
بود، از ســرعت پایین اینترنت گلایه داشــته و اعلام 
می کردند که به سختی می توانند فایلی را آپلود یا دانلود 
کنند. بر این اساس، تلاش برای بارگذاری و ارسال یک 
فایل چند مگابایتی بدون موفقیت به پایان می رسید یا 
دانش آموزان به دلیل سرعت پایین اینترنت چند ساعت 
باید منتظر باشد تا بتوانند ویدیوی حاوی مطالب درسی 
خود را دانلود کنند. این کندی به حدی است که بسیاری 
از کارهای ســاده بر بستر اینترنت قفل شده و کسب و 

کارهای اینترنت پایه به شدت از اوضاع گلایه دارند.
طبق اظهارات برخی کاربران، فایل های فلش نیز 
که عمدتا آگهی های اینترنتی را شامل می شوند بعضا 
باز نمی شــوند و فایل های فلشــی که هم اکنون دیده 
می شــدند از cache رایانه ها نمایش داده می شــوند 
که در صورت باک شــدن cache، آنها نیز غیر فعال 
می شــود. این در حالی است که شواهد نشان می دهد، 
در خارج از کشور سایت های ایرانی بدون مشکل باز 
می شوند و شاید این مورد دلیلی باشد بر اینکه، مشکل 
در شبکه داخلی کشور است و این امیدواری وجود دارد 

که این وضعیت طی چند روز آینده حل شود.
در ایــن شــرایط این کندی را می تــوان در آمار 
سایت اسپیدتست که شاخص های جهانی اینترنت را 
در کشورها بررسی می کند نیز مشاهده کرد؛ آمار اخیر 
این ســایت حاکی از آن بود اینترنت موبایل دو پله و 
اینترنت ثابت سه پله افت کرده است. بر این اساس، در 
زمان بررسی شده میانه سرعت دانلود اینترنت موبایل 
در ایران ۴۰.۹۷ مگابیت بر ثانیه، میانه ســرعت آپلود 
اینترنــت موبایل ۱۱.۳۹ مگابیــت بر ثانیه و تأخیر ۲۹  
میلی ثانیه اســت که رتبه ایران را بــه ۴۸ از میان ۱۴۲ 
کشور رسانده است. این سایت نشان می دهد که در بازه 
زمانی بررسی شده اینترنت موبایل ایران درحال حاضر 
از لهســتان و ژاپن ســریع تر و از مجارستان و رومانی 
کندتر اســت. در حوزه اینترنت ثابت نیز میانه سرعت 
دانلود در ایران ۱۱.۶۲ مگابیت بر ثانیه، میانه ســرعت 
آپلود ۲.۱۱ مگابیت و تأخیر ۲۹ میلی ثانیه است که رتبه 
ایران را به ۱۴۴ از میان ۱۸۰ کشــور می رساند.با وجود 
این و امکان سنجش سرعت ازطریق ابزارهای موجود، 
اپراتورهــای تلفن همراه اعلام می کنند که تغییری در 
میزان سرعت بارگذاری رخ نداد و از سمت اپراتورها 

محدودیتی وجود ندارد.
علت این موضوع را از شــخص وزیر ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعــات کــه بخش عمــده اقدامات 
وزارتخانه اش در راســتای توسعه سرعت اینترنت در 
کشور و مبتنی بر ایجاد شبکه زیرساخت فیبر نوری در 
قرار گرفته، جویا شدیم؛ زارع پور در گفت وگو با ایسنا، 
در پاسخ به این سوال که چرا طی چند روز اخیر شاهدیم 
که دوباره سرعت اینترنت بیش از پیش کند شده است، 
اظهار کرد: چرا می گویید که ســرعت اینترنت پایین 

آمده اســت؟ بر چه اساســی می گویید سرعت پایین 
آمده است؟

وی سپس سایت اسپیدتست را با گوشی  بررسی 
کرد و درباره آمار این سایت گفت که نتایج این سایت 
برای ماه نوامبر بوده و چند روز قبل منتشر شده است و 
طبق آن میانه جهانی سرعت اینترنت همراه ۳۳.۹۷ و با 
نگاه به لیست کشورها مشاهده می کنیم ایران در جایگاه 
۴۸ قرار دارد. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: 
روی این سایت با کلیک بر گزینه کشور ایران، می بینیم 
وضعیت در یک ســال گذشــته با توجه به اینکه گفته 
می شود سرعت اینترنت کاهش پیدا کرده چگونه است؛ 
بر این اساس، در کنار اینکه اینترنت همراه ایران دو پله 
کاهش پیدا کرده است، سایر کشورها مانند ژاپن سه پله، 
ایتالیا یک پله، مالزی پنج پله یا کشورهایی مانند رومانی 
ســه پله افزایش پیدا کرده است و این تغییرات طبیعی 
است اما باید روند یک ساله را در نظر گرفت و مشاهده 
کرد وضعیت ایران در یک ســال اخیر به چه صورت 
بوده اســت. زارع پور گفت: سرعت ایران ۴۰ است و 
میانه جهانی ۳۳.۹۷ با نگاه به روند یک سال گذشته ما 
رتبه ای که تحویل گرفتیم، ۸۰ بوده و تا رتبه ۴۶ ارتقاء 
پیدا کرده ایم. درواقع اینترنت ایران در یک سال گذشته 
۳۴ پله ارتقاء پیدا کرده و بهتر شده است. در ماه نوامبر 
مــا دو پله پایین آمده ایم و هیچ کس نمی گوید که در 
یک سال گذشته ۳۴ پله اینترنت کشور بهتر شده است، 
بنابراین تنزل در رتبه امری طبیعی است، البته این رتبه 

برای اینترنت موبایل است.
وضعیت اینترنت ثابت مناسب نیست

وی تأکید کرد: در زمینه اینترنت ثابت قبول داریم 
که وضع خیلی نامناســب اســت و این برای امروز و 
دیروز نیست و من از روز اول وزارت گفتم که ۱۰ سال 
است در اینترنت ثابت وضع نامناسب است که آن هم 
رو به بهبود بوده و سرعت در حال افزایش است اما در 
این حوزه همیشــه ته جدول بودیم، ان شاءالله با پروژه 
فیبر نوری منازل و کســب و کارها شرایط حتما بهتر 
می شود . او درباره اینکه گفته می شود این کندی اینترنت 
مقدمه ای برای ملی شدن شبکه اینترنت است؟ اظهار 
کرد: ســرعتی که ۳۴ پله در طول سال افزایش داشته، 
چگونه می تواند مقدمه ای برای شبکه ملی اطلاعات 
باشــد؟ این چه حرفی است که گفته می شود؟ من به 
عنوان متخصص از شما خواهش می کنم اگر مرجع و 
ملاک اسپیدتست است، بررسی کنید که روند در این 
یک سال اخیر چگونه بوده است.  چرا هر وقت خوب 
می شویم، می گویند این ملاک  نیست و گفته می شود 
مردم چیز دیگــری می بینند اما هروقت که می گوییم 
آمده ایم پایین، می گویند ای وای وضعمان خراب شده 
و غیره. این اظهارات وزیر ارتباطات در حالی است که 
به گفته کارشناسان، پیشفرض معیار سنجیدن وضعیت 
اینترنت ایران در ســایت اسپیدتست، صرفا اینترنت 
داخلی کشورهاست و داده های آن نمی تواند سرعت 
اینترنت بین الملل را بســنجد اما اذعان وزیر ارتباطات 
به اوضاع نامناسب در بخش اینترنت ثابت موضوعی 
است که پیشتر هم به آن اشاره شده است، مسئله ای که 

صادق عباســی شاهکوه - رئیس سابق سازمان تنظیم 
مقررات ارتباطات - درباره اش گفته بود: طی دو سال 
و با شــیوع کرونا، نیاز به سرعت های بالاتر بر همگان 
آشکار شد. در سال های اخیر ما در حوزه موبایل توسعه 
خوبی داشتیم، اما در حوزه ثابت عقب ماندگی داریم.  
در دنیا در ســال های اخیر توسعه بیشتر در حوزه فیبر 
نوری و وایرلس بوده و اینترنت مبتنی بر ســیم مسی 
کاهش پیدا کرده شبکه مسی در بسیاری از کشورها در 
حال جمع آوری است. حتی توسعه وایرلس هم در این 
کشــورها بیشتر مبتنی بر فیبر نوری بوده است. مزایای 
توسعه شبکه مبتنی بر فیبر نوری، کاهش مصرف انرژی، 
رشد تولید ناخالص داخلی، کاهش شکاف دیجیتال، 
اشتغال زایی و توســعه ۵G است. وی معتقد بود اگر 
فیبر نوری به منازل برود دیگر مشکل سرعت اینترنت 
نخواهیم داشــت و گفته بود کیفیت ســرویس های 
اینترنتی بستگی به تقاضای مشترکان دارد، اما حتما نیاز 
داریم که شــبکه فیبر نوری را توســعه دهیم، زیرا این 
شــبکه هم منجر به توسعه ارتباطات ثابت می شود و 
هم کیفیت شبکه ارتباطی سیار را ارتقا می دهد. پیش از 
این وزیر ارتباطات، توسعه ارتباطات ثابت را، تنها راه 
حل مشکل اینترنت دانسته بود. هرچند زیرساخت های 
اینترنت ثابت که در ســال های قبل توسعه پیدا نکرده، 
توان پاســخگویی به نیاز امروز شــهروندان را ندارد. 
مطابق استاندارهای جهانی ۷۰ درصد استفاده مربوط 
به اینترنت ثابت و ۳۰ درصد مربوط به اینترنت همراه 
است. این روند اکنون در کشور ما به دلیل پایین بودن 
سرعت اینترنت ثابت، برعکس و باعث شده اینترنت 
همراه هم با کندی هایی مواجه شود.   موضوعی که علی 
بهادری جهرمی- سخنگوی دولت هم به آن پرداخت 
و گفت: مجازی شدن مجدد کلاس ها و شیوع دوباره 
کرونا باعث افزایش اســتفاده از خدمات اینترنتی شده 
است. دولت در همین مدت اقدامات مهمی برای بهبود 
زیرساخت های اینترنت ثابت انجام داده تا مردم بتوانند 
از حق شــهروندی خود در برخــورداری از اینترنت 
باکیفیت برخوردار شــوند. پروژه فیبرنوری بارها از 
سوی مسئولان وزارت ارتباطات و فناوری مورد تأکید 
قرار گرفته و طبــق گفته های آنها امروزه ارتباطات به 
بخشــی جدایی ناپذیر از زندگی مردم تبدیل شــده و 
تلاش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات این است 
که یک شبکه پر سرعت، با کیفیت و امن مبتنی برفیبر 
نوری را برای مردم کشــور فراهم کند و بر بســتر آن، 
انــواع خدمات متنوع و با کیفیــت را ارائه دهد. اما در 
شرایط کنونی که با استناد به گزارش های سایتی مانند 
اسپیدتست از سوی مسوولان تاکید می شود که ایران در 
حوزه اینترنت موبایل جایگاه بدی ندارد، سوال و ابهام 
کاربران درباره سرعت اینترنت همچنان وجود دارد و 
به نظر می رسد گفته ها و پاسخ های مسوولان این حوزه 
هم نتوانســته آنها را قانع کند و علاوه بر آن شــایعاتی 
 DNS نظیر اینترنت طبقاتی، داخلی شدن دسته بندی
و عدم ایجاد ارتباطات امن، این نگرانی  را دامن زده که 
آیا کندی اینترنت هم مانند فیلترینگ تلگرام، اینستاگرام 

و واتساپ ماندگار خواهد شد؟

سرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شورای اسلامی  با بیان اینکه برخی 
از وزرا  و مقامات گزارشات غلط به دولت می دهند، 
گفت: عملکرد تیمی که در دولت برای اقتصاد، ارز 
و آینده کشــور تصمیم می گیرد، بسیار مبهم بوده و 
گزارشات هم غلط است.عزت الله اکبری تالارپشتی 

در جلسه علنی مجلس و در جریان بررسی گزارش 
کمیســیون اقتصادی درباره ارزیابی سیاســت ها و 
اقدامات ارزی دولت، ضمن اشاره به گزارش رئیس 
کل بانک مرکزی در جلسه غیرعلنی گفت: تمام این 
گــزارش فرافکنی بود. اینکه رییس جمهور چین از 
جایی به جای دیگه رفته و یکی در چین احســاس 
ناامنی کرده، جه ربطی به سیاســت شما دارد، برنامه 
شما چیست؟ متأسفانه شاهد این هستیم که دو سه 
وزیر و مقامات گزارشات غلط به دولت می دهند که 
از جمله آنها رئیس کل بانک مرکزی اســت؛ ما در 
قضیه واردات خودرو به آقای صالح آبادی گفتیم که 
ثبت ســفارش خودرو در سقف یک میلیارد دلار را 
اعلام نکند، شاید کسی برای واردات امکان خاصی و 
ذخیره داشته باشد اما ایشان خیلی راحت در نامه ای به 
رییس مجلس اعلام کرد ما نمی توانیم تشخیص ارز 

با منشأ خارجی داشته باشیم. پس مسئولیت این کار 
با کیست؟ بعد هم مجلس و رییس  مجلس سکوت 
می کند؛ نتیجه این می شــود که امروز رییس بانک 
مرکــزی در مجلس صغری کبری می چیند که همه 
مقصرند جز ایشــان و تیم تصمیم گیر؛ ما متأسفیم و 
رییس مجلس هم تدبیر فوری کند. اکبری تالارپشتی 
با بیان اینکه هشدارهای خوب و درستی در گزارش 
کمیســیون اقتصادی بود، افزود: تیمی که در دولت 
برای اقتصاد، ارز و آینده کشــور تصمیم می گیرد، 
بســیار مبهم بوده و گزارشات هم غلط است.وی با 
ارائه مثالی گفت: در شرایطی که صنعت با مشکلات 
عدیده ای مواجه اســت، بانــک مرکزی می گوید 
صنعت رشد ۶/۸ داشته است؛ این گزارشات غلط را 
از کجا می آورید؟ در میدان و میان صنعتگران و مردم 

و معدنکاران رفته  و با آن ها صحبت کنید.

گلایه کاربران طی روزها و هفته گذشته نسبت به کاهش محسوس سرعت اینترنت، باز هم نوک پیکان انتقادها را به سمت وزیر ارتباطات نشانه گرفت اما این 
وزارتخانه هرگونه کاهش سرعت اینترنت را انکار می کند اما کاهش سرعت اینترنت توهم است یا واقعیت؟

ســرویس سیاسی- یک فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت:  در شرایط فعلی، گفت وگو 
کاری سخت، طاقت فرسا ولی اجتناب ناپذیر 
خواهد بود و تنها راه نجات کشــور اســت. 
تداوم شــرایط موجود، کشــور را به سمت 
بحران سیاسی پیش خواهد برد و قطعا جلوی 
نسل جدید را با برخوردهای قهری نمی توان 
گرفت. به هر میزانی که برخوردهای قهرآمیز 
بیشــتر شود، دامنه بحران ها سنگین تر شده و 

کشور به سمت دیگری پیش خواهد رفت.
غلامرضا انصاری فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که از نظر 
شــما راهکارهای برون رفت از شــرایط موجود چیست و در این میان دیدارهای 
اصلاح طلبان با سران نظام چه تاثیری در پیدا کردن سریع تر و بهتر این راهکارها دارد، 
گفت: تعامل و گفت وگو پیش نیاز دستیابی به آزادی و دمکراسی است، پایه حفظ و 
ارتقاء هر جامعه ای دو ستون تعامل با بیرون )جهان( و تعامل با درون )مردم( است. 
بدون خشونت پرهیزی چه از سوی حاکمیت و چه مردم، بحران های اجتماعی و 
سیاسی روز به روز افزایش خواهد یافت و در رقابت شتابان بین المللی بازخواهیم 
ماند. وی افزود: آزادی ما در همه ارزش ها بوده و مفهومی سیاسی نداشته و ریشه در 
ساختار وجودی انسان دارد. انسان بودن و انسان شدن تنها در جامعه آزاد امکان پذیر 
است. هیچ کسی این اصل اساسی را نمی تواند از انسان معاصر سلب کند. جوان 
امروز جهان را جور دیگری می بیند. تنها راه نجات کشور تن دادن به گفت وگو است 
و موقعی که امکان گفت وگو در کشور به وجود نیاید و مطالبه نمایندگان گروه های 
سیاسی موجود در کشور و NGOها و سازمان های مردم نهاد شنیده نشود، قطعا 

شاهد تداوم بحران و شرایط ناهنجار در کشور خواهیم بود.
انصاری خاطرنشان کرد:  قطعا اداره کشور به صورت تک صدایی در وضعیت 
موجود با شرایط داخلی که ما گویش ها، فرهنگ های مختلف و جناح های مختلف 
سیاســی را داریم تقریبا امری غیرممکن است. اولین شرط برای خروج از بحران 
تن دادن به گفت وگو اســت و قطعا در شرایط گفت وگو و شنیدن حرف ها است 
که می شود به حداقل هایی برای دستیابی راهی به خروج از بحران رسید. متاسفانه 
امروز می بینیم، یکدستی در کشور حاکم شده و علی رغم اینکه ما در دوره دولت 
نهم و دهم یکدستی را شاهد بودیم و مشکلات و معضلات بسیار غیرقابل جبرانی 
را در حوزه فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و سیاسی برای کشور ایجاد کرد، مجدداً 
می بینیم که از سال ۹۸، انتخابات مجلس و ۱۴۰۰ شرایط حتی غیرقابل انعطاف تر 
از شرایط دولت های نهم و دهم شده است. اگر کارنامه دولت سیزدهم را هم نگاه 
کنیم، علیرغم اینکه شعارهای بسیار عوام پسندانه ای برای حوزه های مختلف دادند 
مانند ســاخت سالی یک میلیون مسکن، حل مشکلات اجتماعی، حل مشکلات 
اقتصادی و پایین  آوردن قیمت دلار، امروز می بینیم که در تمام بخش ها شــرایطی 
پیش آمده که به یک بن بست تبدیل شده است. صحبتی که نمایندگان گروه های 
اصلاح طلب با بخشــی از مسئولان در دســتگاه های مختلف داشتند، درصورت 
داشتن گوش شنوا از سوی حاکمیت، می تواند نویدبخش این قضیه باشد که تن 
دادن به خواسته های حداقلی برای باز کردن فضای سیاسی و رقابتی کردن سیاست 
و اقتصاد به وجود بیاید و شاید بشود برای خروج از بحران، چاره اندیشی مناسب را 
انجام داد. انصاری تصریح کرد: انسداد سیاسی شرایطی را به وجود آورده که امروز 
بخش قابل توجهی از جامعه هیچ اعتمادی به گروه های سیاسی چه اصلاح طلب 
و چه اصولگرا از خودشان بروز و ظهور نمی دهند. نکته دیگر مربوط به بخشی از 
جوانان کشــور است که امروز می بینیم بخش قابل توجهی از کنشگران سیاسی و 
کسانی که در صحنه اعتراضات قرار داشتند جوانان دهه های ۸۰ و ۹۰ بودند که این 
انسداد را با گوشت، پوست و استخوان خودشان لمس کردند و عملا امید به آینده 
و راه حل هایی که بتواند امیدی برای نسل جوان ایجاد کند را از بین رفته می دیدند. 
بنابراین در این شــرایط، گفت وگو کار سخت، طاقت فرسا ولی اجتناب ناپذیری 
خواهد بود و تنها راه نجات کشور است. تداوم شرایط موجود، کشور را به سمت 
بحران سیاسی پیش خواهد برد و قطعا جلوی نسل جدید را با برخوردهای قهری 
نمی توان گرفت. به هر میزانی که برخوردهای قهرآمیز بیشتر شود، دامنه بحران ها 
سنگین تر شده و کشور به سمت دیگری پیش خواهد رفت. انصاری عنوان کرد:  
امیدمان این است که حاکمیت و مسئولین این شجاعت و جسارت را داشته باشند 
تا با کمک صاحبان اصلی انقلاب و کشور، شرایطی را به وجود بیاورند که صدای 
اکثریت شنیده شود و بتوانیم اصلاحات ساختاری مفید و مناسبی را برای خروج از 
بحران خودساخته ای که کشور را گرفتار کرده شاهد و ناظر باشیم. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب در پاســخ به این سوال در گذشته گفت وگوهایی انجام شد که نتایج 
چندان مثبتی نداشت چقدر این گفت وگوها می تواند حالت عملیاتی به خود بگیرد و 
از حالت شنیداری خارج شود، گفت: این موضوع تغییری است که باید در نیروهای 
حاکــم بــه وجود بیاید که حرف های حق و منطقی که در دل جامعه وجود دارد را 
بشنوند و به این قضیه عمل کنند. طبیعی است، به هر میزانی که خشونت افزایش 
یابد و چشمی برای دیدن و گوشی برای شنیدن نباشد، بحران عمیق تر خواهد شد. 
امیدمان این است، علیرغم اینکه تا امروز امیدی به شنیدن حرف های حق گروه ها 
و مردم مشاهده نشده، این عقلانیت در تصمیم سازان به وجود بیاید و شرایط آشتی 
را در جامعهایجاد کنیم که به سمت حل انسدادها و برخوردهای قهری که در طول 
چند ماه و چند سال گذشته وجود داشته و امروز شدیدتر شده برویم و این موضوع 

هم دست کسی نیست جز تصمیم گیران و تصمیم سازان.

ســرویس سیاسی- عضو کمیسیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
گفت: مســئولان باید بدانند، عدم همراهی 
مردم با اغتشاشگران به معنای رضایت آن  ها 
از وضع موجود نیست؛ مردم از گرانی ها و 

نابسامانی ها گلایه مند هستند.
ابراهیم رضایی عضو کمیسیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اســلامی در جلســه علنی مجلس در نطق 
میان دســتور خود گفت: با توجه به تمرکز 

دشمن بر حوزه فرهنگ، انتظار داریم جهت گیری دولت در بودجه بر تقویت 
زیرســاخت  های فرهنگی و خاک ریزهای فرهنگی انقلاب اســلامی باشــد. 
مســئولان به ویژه مسئولان اجرایی بدانند، عدم همراهی مردم با اغتشاشگران 
به معنای رضایت آن  ها از وضع موجود نیســت. مردم گلایه مند هستند، مردم 
از دلار ۴۰ هزار تومانی، خودروی گران قیمت بی کیفیت داخلی و گرانی های 

اخیر گلایه مند هستند.
وی تاکید کرد: البته نقش اغتشاشگران و غرب گرایان داخلی در دادن گرا 
به دشمن در تشدید فشار بر ملت ایران را فراموش نمی  کنیم اما وظیفه مسئولان 

است که با همت مضاعف و تلاش برای حل مشکلات مردم اقدام کنند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یادآور شد: بعد از 
گذشــت بیش از یک ســال از عمر دولت سیزدهم انتظار می رود مدیران مورد 
ارزیابی قرار گیرند. مردم از بریز و بپاش ها گلایه مند هســتند، از مهمانی چند 
میلیاردی فلان شــرکت دولتی در یک شب و از حقوق های نجومی، مدیریت 

ضعیف، بیکاری و بی ثباتی ها گلایه مند هستند.
وی ادامه داد: امروز هدف دشمن ناامیدسازی و مأیوس کردن مردم بوده هر 
مسئولی در کشور با عملکرد خود، موجب ناامیدی و یأس مردم شود، خیانت 

به کشور و خدمت به دشمن کرده است.
رضایی با بیان اینکه حیف و میل بیت المال، تبعیض، باندبازی و پارتی بازی 
مصداق خیانت به ملت ایران اســت، گفت: حقوق های نجومی آب به آسیاب 
دشمن ریحتن است. بارها در خصوص فساد در پتروشیمی مهر و غارت ثروت 
ملت ایران در این شرکت هشدار دادیم اما کاری صورت نگرفت. در خصوص 
پرداخت های تبعیض آمیز در دستگاه های دولتی هشدار دادیم اما کاری صورت 
نگرفت، اگر فراتر از شعار کاری می خواهید انجام دهید، به مردم خدمت کنید.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی تصریح کرد: ماه ها از 
دســتگیری مدیران تفرقه افکن تلگرامی می گــذارد، کانال هایی که در لباس 
انقلابی مأموریت اختلاف افکنی میان قوا و مسئولان را با پمپاژ دروغ و تهمت 

به عهده داشتند؛ اما خبری از برخورد با عاملان و آمران آن نیست.
وی عنوان کرد: متأسفانه مصوبات سفر رئیس جمهور به استان بوشهر و 
دشتستان روی زمین مانده است، مسئولان اجرایی دولت اگر نمی توانند کاری 
کنند، تعهد ایجاد نکنند، این مســئله موجب بی اعتمادی بیشتر می شود. انتظار 
داریم در دولت سیزدهم که شعار دولت مردمی بر خود نهاده حقوق مردم مظلوم 
استان بوشهر در صنعت نفت به ویژه در پارس جنوبی را استیفا کند، اما متأسفانه 

همچنان در بر همان پاشنه می چرخد.

ســرویس سیاســی- یــک عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: دلار شده ۴۰ هزار تومان و روز به روز 
پول مردم دود می شود و به هوا می رود؛ در 
این خصوص تیم اقتصادی دولت که تیمی 
نــا هماهنگ و فاقد فرماندهی مشــخص 
است، باید حتما به مجلس پاسخگو باشند.
ســیدغنی نظــری در جلســه علنی 
مجلــس در جریان رســیدگی به گزارش 
کمیســیون اقتصــادی در مــورد ارزیابی 

سیاســت ها و اقدامات ارزی دولت و پس از استماع گزارش رئیس کل بانک 
مرکــزی گفت: در جلســاتی که ما نمایندگان مجلس بــا مردم در حوزه های 
انتخابیه داشتیم هیچکدام پاسخ قانع کننده ای در توجیه وضع کنونی بازار ارز 
و طلا نداشتیم و حتی دولت و شخص آقای رئیس جمهوری نیز در این زمینه 

پاسخ قانع کننده ای ندارند.
وی افزود: کمیسیون اقتصادی مجلس را زیر سوال می برند اما سوال نمی 
شــود که این کمیســیون تا چه حدی اختیار دارد و در کدام تصمیمات ارزی 
نقش داریم و اصلا آیا طی ۲ و نیم ســال گذشــته در باره سیاست های پولی و 

بانکی از این کمیسیون نظری خواسته شده است؟
این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس اظهار کرد: متأســفانه هنوز برای 
مجلس مشــخص نیســت که فرمانده اقتصادی دولت کیســت؟ و متاسفانه 
سازمانهایی نظیر برنامه و بودجه، معاون اول و معاون اقتصادی و افراد متعددی 
تصمیم گیری می کنند. باید برای مجلس مشخص شود که آیا آقای دکتر صالح 
آبادی بر اســاس قاعده  »اذن در شــیء اذن در لوازم آن اســت« اختیار کافی 
در حوزه سیاســت های ارزی دارد یا خیر؛ گاهاً شــنیده می شــود در جاهای 
دیگری نظیر کمیته مداخلات ارزی تصمیماتی گرفته می شود و ایشان صرفا 
مجری است.نظری همچنین با تاکید بر اینکه دولت باید پاسخگو باشد، گفت: 
می گفتند خدا را شکر که ما رئیس جمهور نشدیم که دلار بشود ۵ هزار تومان؛ 
آقای صالح آبادی و آقای رئیس جمهوری الان دلار شــده ۴۰ هزار تومان و 
روز بــه روز پول مردم دود می شــود و به هوا مــی رود؛ در این خصوص تیم 
اقتصادی دولتا که تیمی نا هماهنگ و فاقد فرماندهی مشــخص اســت، باید 

حتما به مجلس پاسخگو باشند.
وی با بیان اینکه »این قابل قبول نیست که وزرا توجیه گر گرانی باشند«، 
ادامــه داد: اخیراً وزیر صمت که متاســفانه همکاران باید به خاطر ضعف در 
عملکرد عذر او را می خواســتند، افزایش قیمت پــژو پارس به  ۶۰۰ میلیون 
تومان را توجیه کرده و مقاله نویسی می کند که این برای ما قابل قبول نیست.

این نماینده مجلس در پایان با تاکید بر اینکه بی کفایتی برخی از مسئولان 
اقتصادی مبرهن و مشــخص است، گفت: حفظ ارزش پول ملی و نگهداری 
ســرمایه مردم وظیفه دولت اســت و اینکه مردم گاهی پول خود را از بانک ها 
خارج می کنند ناشــی از کاهش ارزش پول شــان است. انتظار داریم جلسات 
روزهای شــنبه ســران قوا در راستای گره گشایی از مشکلات اساسی باشد و 

گزارش آن به مجلس ارائه شود.

سرویس سیاسی- نماینده مردم تربیت 
حیدریه در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
ارجاع افزایش نرخ ارز به اغتشاشات و خارج 
از کشور نوعی فرار رو به جلو بوده و ما نیازمند 
تئوری و راهبرد درست در این مسیر هستیم.

محسن زنگنه مجلس شورای اسلامی و 
در جریان بررسی گزارش کمیسیون اقتصادی 
درباره ارزیابی سیاســت ها و اقدامات ارزی 
دولت بیان کرد: متاسفانه رئیس بانک مرکزی 
هیچ اعتقادی به حفظ ارزش پول ملی ندارد. 
رئیس کل بانک مرکزی نرخ ارز را تابعی از نرخ تورم می داند و معتقد اســت که 
هرگاه که نرخ تورم بالا می رود به همان میزان نرخ ارز افزایش پیدا کند. متاســفانه 
حفظ ارزش پول ملی مورد توجه نیست. وی در ادامه اظهار کرد: کمیسیون اقتصادی 
نیز گزارشی ارائه کرد که دقیقا بر همین مسیر غلط تاکید کرد و کمیسیون اقتصادی 
هم در طرح بانک مرکزی و هم در گزارشی که امروز ارائه کرد کاملا نشان داد که 
اعتقادی به وظیفه بانک مرکزی در حفظ ارزش پول ملی ندارد. بانک مرکزی معتقد 
است وقتی تورم ۵۰ درصد است قیمت ارز هم باید ۵۰ درصد افزایش یابد. در تیم 
اقتصادی دولت نرخ ارز را تابع تورم می دانند. وزیر صنعت، معدن و تجارت هم 
افزایش قیمت خودرو را متاثر از نرخ ارز تلقی می کند. این نگاه غلط در تیم اقتصادی 
دولت وجود دارد. نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: ما صرفا آقای همتی را در بانک مرکزی عوض کردیم اما همچنان سیاست های 
بانک مرکزی همان هایی است که در دولت آقای روحانی دنبال می شد. زنگنه گفت: 
ارز نیمایی ضربه بزرگی به صادرات وارد کرد. کسانی که از استقلال بانک مرکزی 
صحبت می کنند بدانند زمانی که رئیس بانک مرکزی تئوری و راهبرد درستی نداشته 
باشد و فردی کارآمد نباشد به نتیجه نخواهیم رسید. افزایش نرخ ارز را به اغتشاشات 

و خارج از کشور ارجاع ندهید چرا که این فرار رو به جلو است.

انصاری فعال سیاسی اصلاح طلب:

گفت وگو در شرایط فعلی، طاقت فرسا 
ولی اجتناب ناپذیر است

رضایی در نطق میان دستور:

عدم همراهی با اعتراضات به منزله 
رضایتمندی نیست 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی: 

بی کفایتی برخی از مسئولان اقتصادی 
مبرهن و مشخص است

زنگنه نماینده مردم در مجلس:

ارجاع افزایش نرخ ارز به اعتراضات 
فرار رو به جلو است

در زمینــه اینترنت ثابــت قبول داریم که وضع خیلی نامناســب اســت و این 
برای امروز و دیروز نیســت و من از روز اول وزارت گفتم که ۱۰ ســال اســت در 
اینترنت ثابت وضع نامناســب اســت کــه آن هم رو به بهبود بوده و ســرعت 
در حــال افزایش اســت امــا در این حوزه همیشــه ته جدول بودیم، ان شــاءالله 
بــا پــروژه فیبر نوری منازل و کســب و کارها شــرایط حتما بهتر می شــود .
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